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Condol 
El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària pel traspàs 
recent d’Iván Masip Morcillo, estudiant d’Enginyeria Tècnica d’Obres Públiques. 
 
 
Pla nacional d’R+D i acreditació i selecció del professorat 
El rector informa de la reunió constitutiva del Consell d’Universitats, en la qual es van 
presentar oralment algunes de les línies que formaran el nou Pla nacional d’R+D 2008-
2011, un pla que ha de simplificar la gestió i que ha d’acabar amb els plans nacionals 
sectorials o temàtics, tot establint uns eixos i uns àmbits d’actuació de caràcter 
estratègic.  
 
El rector explica també que, durant la mateixa reunió, es van presentar els esborranys 
dels dos reials decrets d’accés i d’incorporació del professorat a la universitat. Pel que 
fa a l’acreditació, diu que es crearà una comissió per grans àmbits —enginyeria i 
arquitectura, per exemple— i no pas per àrees de coneixement, tal com es feia fins 
ara. Afegeix que en el procés hi tindran molt pes, més que no pas abans, la recerca i 
l’activitat docent. I, d’altra banda, que a partir d’ara la universitat serà la que en faci el 
concurs i atorgui l’accés. El rector també informa que de moment no es disposa de cap 
notícia quant al decret d’ordenació dels ensenyaments oficials. 
 
El rector explica que va prendre part en una sessió organitzada pel Foro ANECA, en el 
transcurs de la qual es va tractar de l’estat de la qüestió quant a l’EEES, i esmenta que 
va detectar una gran diferència respecte de com s’està conduint tot el procés en el 
centre i en la perifèria de l’Estat, a favor d’aquesta darrera, on ja s’han posat els 
fonaments a través de plans pilots i experiències diverses. 
 
 
Pla d’inversions universitàries 2007-2013 
Pel que fa a Catalunya, el rector informa que s’ha tancat el Pla d’inversions 
universitàries per al període 2007-2013, dotat amb 630 milions d’euros. D’aquesta 
quantitat, 127 milions s’invertiran a la Politècnica i se’n destinaran 7 a centres adscrits 
a la Universitat. Destaca que el nou pla tindrà una durada d’un any, més del que és 
habitual, i recorda que, això no obstant, encara falta definir alguns aspectes 
importants. En aquesta línia d’incerteses econòmiques, el rector també recorda que 
encara està pendent que la Generalitat de Catalunya aprovi el pressupost 
corresponent a aquest període 2006-2007. 
 
D’altra banda, el rector afirma que la preocupació que van manifestar els rectors 
setmanes enrere no s’ha resolt perquè encara no es tenen notícies sobre la reforma de 
la Llei d’universitats de Catalunya, ni tampoc sobre el Pacte nacional de l’educació 
superior ni el Pla nacional de recerca. 
 
Per tancar aquest capítol, el rector explica que s’ha aprovat el decret de preus de les 
taxes universitàries, que augmentaran un 3,7 % pel que fa al primer cicle, i al primer i 
segon cicles. Quant als màsters oficials, en alguns casos els preus creixeran un 2,4 %, 
mentre que la resta de taxes ho faran un 4,7 %. 
 
 
 

http://www.aneca.es/estudios/estu_foro.asp


Sistema d’accés de l’estudiantat estranger a les universitats catalanes  
El rector informa de la reunió de la Comissió d’Accés i Afers Estudiantils del Consell 
Interuniversitari de Catalunya, en la qual es va tractar del sistema d’accés a les 
universitats de l’estudiantat que prové de sistemes educatius no integrats en la UE, i 
de l’estudiantat que prové de sistemes integrats en la UE. Explica que en aquest darrer 
cas s’han introduït canvis importants, perquè a partir d’ara no caldrà fer l’examen de 
selectivitat i serà la UNED l’encarregada de donar la nota d’accés de cada estudiant a 
partir de l’expedient acadèmic corresponent. Fa constar, però, que aquesta mesura té 
un caràcter transitori d’un any i que a Catalunya afectarà un miler d’estudiants i 
estudiantes. 
 
Informa també de la commemoració del trentè aniversari de la creació del Consell 
Interuniversitari de Catalunya, amb motiu del qual es va organitzar a la UB un acte en 
el qual l’exrector de la Universitat Politècnica de Barcelona, Julià Fernández, va fer 
una breu intervenció en què destacava els canvis que el sistema universitari català ha 
viscut els darrers 30 anys.  
 
 
Universitat i indústria  
El rector informa que va assistir a la conferència que fa uns dies va pronunciar el 
secretari general d’Indústria, Joan Trullén, en el marc de l’Esmorzar dels Enginyers 
que organitzen l’Associació i el Col·legi d’Enginyers Industrials de Catalunya. El rector 
es felicita que sigui des del Ministeri d’Indústria des d’on s’esperoni les empreses a 
obrir vies d’innovació i de recerca en col·laboració amb les universitats, mentre es 
deixa a les mans del Ministeri d’Educació i Ciència la tasca de fomentar la formació i la 
recerca universitàries orientades a l’empresa. 
 
 
CLUSTER i l’EEES 
El rector informa de la recent Assemblea de la xarxa CLUSTER que va tenir lloc a la 
UPC, una xarxa que agrupa universitats tècniques europees d’excel·lència i que 
treballa activament per oferir màsters i dobles titulacions a partir de la col·laboració i de 
l’entesa de les universitats que en són membres. 
 
Antoni Giró informa de la seva participació en les sessions dels consells rectors de 
l’Institut de Geomàtica, del Cetaqua i del Centre Tecnològic de Manresa. També 
informa que ben aviat finalitzaran les obres del Centre Universitari de la Visió (CUV) al 
Campus de Terrassa. Quant a la Fundació Centre CIM, explica que es treballa per 
aclarir-ne la situació i que s’està negociant amb el Col·legi d’Enginyers Industrials de 
Catalunya en relació amb la seva presència en aquesta Fundació i sobre el futur 
immediat de l’Institut Català de Tecnologia (ICT). 
 
El rector informa de les entrevistes que ha realitzat darrerament amb el director de 
l’ETSEIB per apropar posicions en relació amb el futur del centre. També fa referència 
a un document que li han fet arribar uns 120 membres de la comunitat de l’ETSEIB en 
el qual donen suport al projecte del Campus de l’Enginyeria i la Innovació.  
 
 
Fundació UPC 
El rector explica que ben aviat es produiran canvis en la ubicació física de la Fundació 
UPC, que es traslladarà a Can Jaumeandreu, al 22@BCN. Explica que l’acord assolit 
amb el Ministeri d’Educació i Ciència per construir un edifici nou per al Barcelona 
Supercomputing Center al voltant de la Torre Girona implica finançar un edifici de 
serveis nou que haurà d’acollir les unitats que actualment es troben ubicades als 
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edificis PL i BO. Afegeix que, provisionalment, i mentre durin les obres, el personal 
podria traslladar-se als espais que la Fundació deixarà lliures a l’edifici Vèrtex.  
 
 
Activitats i premis 
Entre els actes que han tingut lloc els darrers dies, el rector en destaca la Festa de la 
UPC, que el Consell Social organitza cada any per reconèixer les persones de la 
comunitat que han rebut premis. De la mateixa manera, fa un esment especial al 
guardó Eckert-Mauchly, que enguany ha estat atorgat al professor Mateo Valero, un 
guardó que atorga l’Association for Computing Machinery i l’Institute of Electrical and 
Electronics Engineers Computer Society i que és considerat com el “Nobel” de 
l’especialitat. 
 
El rector destaca l’obtenció dels premis següents: 

• First IEEXtreme Programming Contest, atorgat als estudiants: Guillem Palou, 
estudiant de l’ETSETB; Josep Àngel Herrero, estudiant de l’ETSETB i l’FME 
(doble titulació), i Manel Martínez, estudiant de l’ETSETB i la FIB (doble 
titulació). 

• Distinció Caballero de la Orden de Yuste, atorgada al Dr. Mateo Valero, 
catedràtic del Departament d’Arquitectura de Computadors.  

• VI Edició dels Premis Celsa: primer premi atorgat a l’estudiant Xavier Ara, de 
l’ETSECCPB, pel seu projecte d’integració del ferrocarril a Cornellà de 
Llobregat. Primer accèssit atorgat a l’estudianta Roser Valls, de l’ETSECCPB. 
Segon accèssit atorgat a l’estudiant Ignacio Casas, de l’ETSECCPB. 

 
 
Adhesió institucional 
La UPC s’ha adherit al manifest en defensa del medi ambient elaborat per la Fundació 
UBUNTU amb motiu del Dia del Medi Ambient, el 5 de juny. 
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